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T a r t a l o m j e g y z é k 

 
Csanytelek Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2022. február 28. napján megtartott közmeghallgatás nyílt 
ülésének jegyzőkönyvéhez 
 
 
 
Rendelet száma:   Tárgya:   Oldalszám     E/NET/I     
 
 1 az önkormányzat és az önkormányzati hivatal 2022. évi    3        E/NET/I 
  költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) önkormányzati  

rendelet megalkotása 
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J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült:  Csanytelek Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2022. február 28-án (hétfőn) du. 16.00 órakor 

közmeghallgatás keretében tartott ülésén. 
 
Az ülés helye: Faluház nagyterme 
 
Jelen vannak:    Erhard Gyula   polgármester 
     Bérces Mariann   alpolgármester 

Mucsi István   képviselő 
     Forgó János   képviselő   

Somodi Balázs   képviselő 
Tülkös Ferenc   képviselő  
Gál Róbert   képviselő 

 
Tanácskozási joggal megjelent:  Kató Pálné   Jegyző, jegyzőkönyvvezető 

Tóth Józsefné Adó- és Pénzügyi Iroda Vezetője 
     Csányi László   Adó- és Pénzügyi Iroda Vezető-h. 
     lakosság köréből megjelent 39 választópolgár 
 

1.) Napirend 
 

Tárgy:          Előadó: 
 Az önkormányzat és az önkormányzati hivatal 2022. évi   Erhard Gyula polgármester 
 költségvetéséről szóló önkormányzati rendelete megalkotása  Kató Pálné jegyző 
         Forgó János ÜB elnök 
         Gál Róbert PEFTB elnök 
    
(Tárgyi előterjesztés a Képviselő-testület ülésének jegyzőkönyve mellékletét képezi.) 
 
Erhard Gyula polgármester: köszöntötte a megjelent képviselőket, tanácskozási joggal résztvevőket és a 
település lakossága köréből megjelent választópolgárokat. Megállapította, hogy az ülés határozatképes, az 
önkormányzat képviselő-testülete tagjai közül mind a 7 képviselő jelen van. Elmondta, hogy az önkormányzat 
szervezeti és működési szabályzatában foglalt rendelkezésnek megfelelően az önkormányzat és az önkormányzati 
hivatal éves költségvetését a képviselő-testület köz-meghallgatás keretében fogadja el, önkormányzati rendeletet 
megalkotásával. Ezen rendelkezésnek eleget téve jelen közmeghallgatás keretében kerül sor az önkormányzati 
rendelet megalkotására. Az ülésen a település lakossága köréből megjelent választópolgárok tájékoztatása 
érdekében részletesen ismertette az önkormányzat és az önkormányzati hivatal 2022. évi költségvetéséről szóló 
önkormányzati rendelet-tervezetben szabályozott rendelkezéseket, pontokba szedve. Kiemelte a pályázati rendszer 
működése anomáliáit, melyet leszámítva több olyan pályázat beadására nyílt és nyílik lehetőség, amely beruházások 
megvalósítása a lakosság számára több szempontból is nagy jelentőséggel bír. Kiemelte az önkormányzat 
konyhájában a több mint 250 millió Ft költségvetéssel számolt felújítási kényszert, amely pályázati támogatás nélkül 
nem oldható meg. Szólt a Népház és a Varroda épülete külső- és belső felújítása sikeres pályázata adta lehetőség 
kihasználásáról. Kiemelte a járdaépítési program folytatását a Kossuth utcán, továbbá szintén a Kossuth utcai 
nyíltcsatornák zárttá tétele jelentőségét. Hosszan sorolta azokat a lehetőségeket, amelyek az önkormányzat idei évi, 
a középtávú- és hosszútávú tervei között szerepelnek, melyhez központi pályázati lehetőség párosul. Kijelentette, 
hogy nagy jelentőségű az a tény, hogy az önkormányzatnak több önkormányzati ciklus óta nincs hitelállománya, 
nincs lejárt esedékességű számlatartozása. Elmondta, hogy a település fő foglalkoztatója még mindig az 
önkormányzat, a Polgármesteri Hivatal és a Társulás által fenntartott intézmények számítanak, amely megnöveli az 
ott vállalt felelősséget. 
 
K é r d é s, hozzászólás nem hangzott el. 
 
Erhard Gyula polgármester: összefoglalójában megállapította, hogy a napirendi pontra vonatkozóan a testület tagjai 
köréből nem éltek a kérdés és hozzászólás lehetőségével, ezért szavazásra bocsátotta az írásban kiadott 
önkormányzati rendelet-tervezetet, annak mellékleteit, melyből megállapította, hogy a képviselő-testület 
egyhangúlag 7 igen szavazattal (ellenszavazat és tartózkodás nélkül) egyetértett azzal és megalkotta az 
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önkormányzat és az önkormányzati hivatal 2022. évi költségvetéséről szóló 1/2022. (II. 28.) 
önkormányzati rendeletét. 
 

 
Egyebek 

 
 
Erhard Gyula polgármester: a előző köz-meghallgatás óta eltelt időszak alatt esedékes kötelező és önként vállalt 
feladatok végrehajtásáról adott tájékoztatást, majd lehetőséget teremtett a lakosság köréből megjelentek számára a 
mindennapokat érintő gondot okozó problémák felvetésére. 
 
H o z z á s z ó l á s: 
 
Szél Gábor: beszámolt a településen működő párttagság közötti elhúzódó viták rendezésében történt előrelépés 
érdekében lefolytatott pártbeszédek eredményéről, amely mára már a folyamatos békés egymás mellett éléshez 
vezetett úgy a bal- mint a jobboldal képviselői között. Örömére szolgál, hogy többszöri próbálkozás után, szóban 
és írásban, személyeskedés mellőzésével sikerült olyan kapcsolatot kialakítania a település polgármesterével, amely a 
településen gerjesztett jogos, vagy vélt igazságon alapuló problémák tisztázásán túl, a viták megnyugtató 
lezárásához vezetett. Nagy veszteségként élte meg a vendéglő épületének bontását, mert szülei sok éven át 
működtették a vendéglőt. Elfogadta, hogy az épület leromlott állapota nem tette lehetővé sem annak felújítását, 
sem más olyan építészeti eljárás lefolytatását, amely az épület eredeti állapota visszaállítására műszakilag megoldást 
jelenthetett volna. Kifogásolta, hogy más településekkel ellentétben, Csanyteleken nincs nyilvános WC, ami több 
kellemetlen szituációhoz is vezetett. Kíváncsian várja a helyzet megoldását.  
 
Forgó Henrik: az előző képviselő-testület vezetőjeként tette szóvá, hogy azokat a tervekbe foglalt programokat 
nem folytatta a jelenleg regnáló testület, illetve elvetette azt, amely jelentős előrelépést jelenthetne pl. a turizmus, 
vagy a gazdálkodás területén. Szólt arról, hogy a 11 pontba foglalt fejlesztési elképzeléseket olyan fórumokhoz 
fogja eljuttatni, amely támaszt jelenthet azok megvalósításában. Elmondta, hogy ezt közérthető módon a település 
lakossága számára is elérhetővé teszi. Szerinte építészeti szempontból el kell fogadni a vendéglő épületének 
elbontását, viszont műszaki szakemberként úgy ítélte meg, hogy pengefalakat kellett volna meghagyni, ezzel, mint 
egy emléket állítva azoknak az időknek, amelyet ez az épület, mint közösségi helyszín jelentett. A település 
élhetősége érdekében tervbe vett elkerülőút megvalósítását szorgalmazta, majd a kerékpárút kivitelezhetősége 
buktatóiról tett említést. Nem tetszését fejezte ki, és magyarázatot várt a közösségi kommunikációs térből személye 
kitiltása okára.   
 
Vincze Mihály: a település köztisztasági helyzetének romlására hívta fel a figyelmet, mert közterületeken 
elszaporodott a rágcsálóknak teret adó hulladék folyamatos jelenléte, amelyet az önkormányzat által alkalmazott 
közfoglalkoztatottak kisebb- nagyobb sikerrel próbálnak felszámolni, ami nem vezethet eredményre, mert a 
szemetelés nap- mint nap folytatódik. A Pusztaszeri utca járdaszakaszának felújítását kezdeményezte, mert vannak 
olyan szakaszok, ahol új lapok, vannak, ahol használt, de össze nem érően elhelyezettek, úgy a bel- mint a 
külterületi részen. Az idősek és gyermekek érdekében fontosnak ítélte a járda teljes kiépítését az általa említett 
szakaszon. Elégedettségét fejezte ki a település vezetése által eddig elvégzett munkálatokért és a jövőre nézve 
elvárásként fogalmazta meg a legalább ilyen intenzitású feladatellátás jelentőségét. A település lakossága egymás 
közötti kommunikációja sokaknak okoz problémát, mivel több esetben is bizonyosságot hozott a vélt igazságon 
alapuló vádaskodás, amelynek sürgősen véget kell vetni és fel kell számolni a folyamatos személyeskedést. A jövőre 
nézve a köz-meghallgatás időpontjának több fórumon való megjelenítését szorgalmazta.  
 
Berényiné Forgó Ilona: véleménye szerint települési kultúra függő a községen belüli szemetelés kérdése, annak 
felszámolása a szülők, a nevelési és oktatási intézmények kötelezettsége, a felnőtt lakosság körében pedig a 
mindennapi teendő kellene, hogy legyen. Személyes tapasztalatát osztotta meg, miszerint a lakóháza előtti 
közterület, benne a nyíltcsatorna szakasza takarítása közben az utcában lakó férfi nemes egyszerűséggel bedobta a 
kétdecis szeszesüveget az árokba, melynek kivételére – az általa tett felkérés ellenére - nem volt hajlandó, ezért 
kénytelen volt ő kivenni és a kukájába helyezni, ami azt a látszatot keltette, hogy idős korára rászokott a szerre.  
Nem a település vezetése tehet arról, hogy a településen élők közül sokan nem tekintik kötelességüknek a házuk 
előtti közterület szakaszának folyamatos tisztántartását és megengedik maguknak a szemétté vált hulladék bárhol 
való eldobálását. Több fórumon is hozzá lehetett férni a köz-meghallgatás időpontjához, így pl. a helyben 
kihelyezett plakátokon, a Délmagyar napilapban, az önkormányzat honlapján, mindössze tájékozódni kell és 
jóindulattal hozzáállni a település testülete munkájának törvényes ellátásához. 
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Györgyiné Mészáros Erzsébet: szerinte nagy hangsúlyt kell fektetni minden érintettnek arra, hogy 
véleménynyilvánítás előtt meg kell győződni az általa megfogalmazott, de vélekedésen alapuló, tényeket mellőző 
állítások közzétételéhez, mert az rendőrségi, bírósági eljárás keretében folytatódó eljáráshoz és településen belüli 
viszálykodáshoz vezet, egyelőre beláthatatlan következménnyel járva. Megfontolt viselkedésre hívott fel minden 
témában érintett személyt.  
 
Bernát János: a település háziorvosa tehermentesítése okán fordult a testülethez, konkrétan a II. háziorvosi körzet 
háziorvosa megérkezése elmaradása okának indokaira várva.  
 
Erdélyi Zsolt: a településen lévő egyetlen ATM pénzkiadó rendszere folyamatos, szinte minden hétvégét magába 
foglaló, akár 4 napot jelentően nem lehet a saját pénzéhez jutni, melyen orvoslásában kérte a testület közbenjárását. 
 
Erhard Gyula polgármester: válaszában megerősítette Szél Gábor úr által elmondottakat, miszerint 
konszolidálódott a kettőjük kapcsolata, mára már normalizálódott kapcsolattartás mellett folyik a kommunikáció, 
amelyről bárki példát vehet.  
A nyilvános WC kivitelezése nem jelentene gondot, viszont annak a helyszíne kijelölése már problémát okoz a 
hatályos vonatkozó központi szabályokban foglaltak betartása miatt. Elmondta, hogy minden olyan beruházásnál, 
ahol mód van rá, megvan a törekvés WC-k kialakítására. Példaként említette a település termelői piacát, a községi 
játszóteret, az egyházi temetőt, a közösségi színteret, család- és gyermekszolgáltató ügyfélfogadását, melyet 
nyitvatartási ideje alatt térítésmentesen lehet igénybe-venni.   
Az eldurvult hangnemű, minden valóságot nélkülöző hozzászólás miatt került sor a belső rendszerben a volt 
polgármester úr kizárása, amely megelőzhető lett volna akár egy személyes megbeszélés során való egyeztetéssel, 
mely elől eddig sem és a továbbiakban sem zárkózik el. Rámutatott, hogy több mint két év óta új testület működik 
a településen, amely nem törölte a korábbi testület által tervekbe foglalt programjait, hanem kivette a már 
megvalósult beruházásokat, a többségét pedig, -úgy a közép-, mint a hosszútávú fejlesztési tervekben- benne 
hagyta, annak reményében, hogy központi pályázaton való indulással az végrehajtható.  
Kiemelte a napelempark ügyét, amelynek megvalósítását az MVM illetékes képviselői arra való hivatkozással 
utasítottak el, hogy nincs kapacitásuk a megtermelt áram visszavételére.  
Megemlítette a turizmushoz is köthető, Ópusztaszer, Baks, Csanytelek, Tömörkény és Felgyő településeket érintő, 
több milliárd forint összértékű, központi pályázati anyagi forrásból megvalósuló beruházás jelentőségét, melynek 
gesztora Csanytelek önkormányzata.  
A települést elkerülő útszakasz kiépítése nagyon távlati tervekben szerepel a Csongrád-Csanád Megyei 
Önkormányzat tervei között, melynek megvalósítása központi pénzügyi forrás hiányára hivatkozással került 
háttérbe.  
A vendéglő épületének bontási ügye több fórumon felvetett problémák egyike, melynek szükségessége nem 
helyben kezdeményezetten, hanem építészeti kérdésként dőlt el, hatósági rendelkezésen alapul, melyet nem lehet 
nem végrehajtani. Az elbontott épület helyén, -vélhetően pályázati forrásból- olyan közösségi terület kialakítása 
szerepel a tervekben, amely mindenki számára elérhetővé fog válni, hasznos kiszolgáló térként.  
A település lakossága rendszeresen értesül a testület által hozott döntésekről, a tervbe vett, vagy már megvalósult 
beruházásokról, ezért nincs szükség a volt polgármester úr által felhozott 11 pont lakossággal való ismertetésére, 
mert az benne van a megvalósításra váró hatályos tervekben.  
A település köztisztasági helyzetén való javítás érdekében az önkormányzat rendeletet alkotott a közterületen 
elhagyott hulladék begyűjtésére, melynek értelmében a hulladékgazdálkodás feladatát ellátó közszolgáltató 
bevonásával történik annak elszállítása. Ebbe a folyamatba beépül a helyi Polgárőr Egyesület közreműködése, 
havonta összesített adatszolgáltatása, amely alapul szolgál a hulladék fellelhetőségére, ezáltal annak összegyűjtésére. 
Hozzáfűzte, hogy valóban elszomorító látvány, hogy a község parkjában, buszváróiban, intézmények környéként 
rengetek cigarettacsikk, elhasznált papírzsebkendő, nejlonzacskó, üdítődoboz stb. lelhető fel, ami rombolja a 
környezetet, esztétikai szempontból is zavaró, a gyermek számára példamutatásként elborzasztó. A nevelési és 
oktatási intézmény nevelői, oktatói tesznek azért, hogy a gyermekek felmérjék annak súlyát, hogy milyen kárt okoz 
a szemetelés. Egyelőre marad az említett területek önkormányzati közfoglalkoztatottak általi feladatok körébe 
sorolt szemétgyűjtés napi feladata ellátása, ami nem tartozik a felemelő munkák közé.  
A nyílt csatornák zárttá tétele során kikerülő járdalapok felhasználatóvá válnak az olyan járdaszakaszok, mint a 
Pusztaszeri utca járdaszakasza folyamatossá tételére.  
A település lakossága körébe meglévő konfliktusok egymás közötti elsimítása fontosságát hangsúlyozta, mellyel 
megelőzhető a rágalomhadjárt, a rendőrségi és bírósági eljárások sora, amely nem javítja, hanem tovább rombolja a 
település lakossága nyugalmát.  
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Hosszan taglalta a 2 év óta tartó háziorvos hiány okait, a II. háziorvosi körzetre megkötött feladatellátási szerződés 
háziorvos általi felbontása körülményeit, majd köszönetet mondott Dr. Tóth Mária I. körzet háziorvosának, aki 
ilyen covidjárvány idején, saját egészségét is kockáztatva, folyamatosan ellátta a település teljes lakosságát, sőt egy 
ideig Tömörkény község lakosságát is. Nagy tiszteletet érdemel, mert a helyi szociális intézményben ellátott idősek 
mellett, a helyi általános iskola gyermekei ellátása is feladatai között szerepel, melynek folyamatosan eleget tesz, 
akárcsak a II. háziorvosi körzetben folytatott tartós helyettesítéssel járó feladatnak. Közismert, hogy az egész 
ország háziorvos hiánnyal küzd, ezért nincs egyelőre jelentkező az üres praxis betöltésére még úgy sem, hogy 
felújított szolgálati lakás is biztosított, az orvosi rendelő pedig a legmodernebb eszközökkel felszerelve áll 
rendelkezésre. 
Elmondta, hogy több ízben folytatott tárgyalásokat a Takarékbank Zrt. illetékes vezetőjével, kezdeményezve a 
bank folyamatos működtetését, továbbá a bank pénzkiadó rendszere hétvégi hozzáférése lehetővé tételét, abba 
pénzbehelyezését, a gyors hibaelhárítás megtételét. Nem kapott megnyugtató választ, ezért több bankot 
megkeresve arra a következtetésre jutott, hogy annak is örülni kell, hogy ez a szolgáltatás így működik ahogy, mert 
nincs más befogadó pénzintézet, amely ATM működtetését felvállalná.  
Tájékoztatta a jelenlévőket arról, hogy ez a köz-meghallgatás nem falugyűlés, viszont lehetőséget teremt a testület 
és a lakosság véleményének cseréjére, megteremti a párbeszéd lehetőségét, az egymás közötti viták elsimítását.  
Nem feledkezhet meg a település lakossága a településen végig vonult covidjárvány okozta halálesetek miatt 
kialakult helyzetekről, melynek megelőzése közös felelősség, ami egyéni vállaláson alapul.  
 
Tekintettel arra, hogy a köz-meghallgatáson további hozzászólás, észrevétel nem történt, megköszönte az ülésen 
megjelentek részvételét és a köz-meghallgatást 18 óra 15 perckor befejezettnek nyilvánította. 
 
 

K.m.f. 
 
 

 
 
……………………………….      ……………………………. 
 Erhard Gyula        Kató Pálné 
 polgármester           jegyző 
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